

## EVIDENCE

*(Recorded by Electronic Apparatus)*

[Texte]

Thursday, November 20, 1986

• 0938

**The Chairman:** Order, please. We will call to order this session of the Standing Committee on Communications and Culture and begin what will be a marathon set of deliberations, which we anticipate will lead to the formulation of a policy for this nation, perhaps for a couple of decades, but we hope for the next decade at least, in the fields of culture and broadcasting.

Today, we have the first in a series of many witnesses who will be giving us the benefit of their advice in the shaping of that policy, and it is entirely proper and appropriate and our pleasure—I speak, I am sure, on behalf of all members of the committee—to welcome the Hon. Flora MacDonald, Minister of Communications and Culture for Canada, to set out for us her views on the task forces that were commissioned by her predecessor, or her plans for those task forces, and what the intermingling may be of the dynamics of our efforts and the administrative and systemic efforts of the Department of Communications.

• 0940

So we welcome, along with the Minister, the Deputy Minister, Mr. Alain Gourd; the Assistant Deputy Ministers, Mr. Richard Stursberg, Assistant Deputy Minister, Corporate Policy, and Mr. Jeremy Kinsman, Assistant Deputy Minister, Cultural Affairs and Broadcasting. Also attending are Mr. Rob Gordon, who is Assistant Deputy Minister, Spectrum Management and Regional Operations; Mr. Michael Binder, the Assistant Deputy Minister, Corporate Management; and officials from the Minister's office. We of course welcome those who are interested, for various reasons, in these matters.

We noticed in Canada's national newspaper this morning a message which has been sent to us and which the chairman takes notice of. That is not official notice yet. The members of the committee may give us some advice on that as we proceed.

Madam Minister, we welcome you and we invite you to present your views to us. You are most welcome, Miss MacDonald.

**Hon. Flora MacDonald (Minister of Communications):** Thank you very much indeed, Mr. Chairman and members of the committee. I thank you for your invitation to be with you this morning and to talk to you particularly about the priorities I see for this session of the House in the Department of Communications. I am pleased to be here with my officials, who have already been introduced to you.

I hope what we are starting here today will continue to be a very productive partnership with the committee. I want to be open and frank with you as Minister, and to assist you in every way I can with the development of government policies and programs in communications and culture.

## TÉMOIGNAGES

*(Enregistrement électronique)*

[Traduction]

Le jeudi 20 novembre 1986

**Le président:** Je déclare la séance ouverte. Le Comité permanent des communications et de la culture entame ses travaux dans ce qui va être une série-marathon qui débouchera, nous l'espérons, sur la formulation, pour une dizaine d'années au moins, mais peut-être davantage, d'une politique nationale en matière de culture et de radiodiffusion.

Nous accueillons aujourd'hui le premier des nombreux témoins que nous avons convoqués pour nous aider à formuler cette politique. Nous avons donc le plaisir—et je crois parler au nom de tous les membres du Comité—de souhaiter la bienvenue à l'honorable Flora MacDonald, ministre des communications et de la culture, et je vais lui demander de nous faire part de ce qu'elle pense des groupes d'étude mis en place par son prédécesseur ou ce qu'elle envisage pour eux, et comment elle envisage de conjuguer nos efforts et ceux du ministère des Communications.

Nous souhaitons donc la bienvenue au ministre ainsi qu'à M. Alain Gourd, sous-ministre, M. Richard Stursberg, sous-ministre adjoint, Coordination des politiques, et M. Jeremy Kinsman, sous-ministre adjoint, Affaires culturelles et radiodiffusion. Le ministre est également accompagné de M. Rob Gordon, sous-ministre adjoint, Gestion du spectre et opérations générales, de M. Michael Binder, sous-ministre adjoint, Gestion intégrée, ainsi que de hauts fonctionnaires du bureau du ministre. Nous sommes, bien entendu, heureux de recevoir ceux qui, pour différentes raisons, s'intéressent à ces questions.

Dans le journal national de ce matin, nous avons pris connaissance d'un message qui nous a été adressé et dont le président a pris bonne note. Ce n'est pas encore une communication officielle et les membres du Comité voudront peut-être nous conseiller sur la marche à suivre.

Madame le ministre, nous vous souhaitons donc la bienvenue et vous invitons à nous exposer vos vues, qui retiendront toute notre attention.

**L'honorable Flora MacDonald (ministre des Communications):** Je vous remercie de tout coeur, monsieur le président, mesdames et messieurs. Je suis heureuse d'avoir été invitée ce matin à vous exposer, entre autres, les priorités que j'envisage pour le ministère des Communications, pour la session actuelle de la Chambre des communes. Je suis accompagnée de mes collaborateurs, qui vous ont déjà été présentés.

Cette première séance ne marque, je l'espère, que le début de ce qui devrait être une fructueuse collaboration avec le Comité. Je ferai preuve d'une grande franchise envers vous en tant que ministre et désire vivement vous aider dans toute la